



PRESS RELEASE

PEGAS: Austrian CEGH Exchange products successfully launched

Vienna, Paris, Leipzig, 1 December 2016 – Powernext SA and the Austrian Central European Gas Hub AG (CEGH) have announced the successful migration of the CEGH Gas Exchange spot and futures contracts to the pan-European PEGAS platform operated under the Powernext rulebook. This represents the conclusion of the implementation phase of their cooperation as initially announced on 20th June 2016.

In the framework of the cooperation, all CEGH spot and futures products for the Austrian gas market, including the products used for the Austrian balancing market have been tradable on PEGAS since 08:00 CET today. Spread products with TTF, NCG, GASPOOL and PSV are also available, as well as Trade Registration services for PEGAS CEGH futures products.

Austrian balancing rules remain valid as part of the PEGAS offering. The operational aspect of the Virtual Trading Point (VTP) in Austria is not affected and remains the exclusive responsibility of CEGH AG.

The migration has involved the successful transfer of all 96 CEGH members to the Powernext membership which now totals 231 participants across 8 European markets. The CEGH Gas Exchange team will continue to be the central point of contact for CEGH clients on PEGAS, whilst additionally contributing to the growth and development of the PEGAS brand in Eastern Europe.

Gottfried Steiner, CEO of Central European Gas Hub AG, comments: “We have successfully launched the PEGAS CEGH products today. Our customers will benefit greatly from this cooperation, especially due to the spread products we can now offer. The implementation of this cooperation will further increase liquidity in the Austrian markets.”

Egbert Laege, CEO of Powernext, adds: “The addition of Austrian products strengthens PEGAS’s position as the pan-European gas platform of choice. The joint development



of the Austrian and Central and Eastern European gas markets is a priority for Powernext and we are glad to tackle it together with CEGH.”

Central European Gas Hub AG (CEGH) provides a gas trading platform for international gas companies in Austria and runs the CEGH OTC Market. The Gas Exchange products for the Austrian market are offered on the PEGAS platform in cooperation between CEGH and Powernext. Moreover, CEGH also offers the CEGH Czech Gas Exchange in cooperation with PXE. CEGH is the operator of the Virtual Trading Point (VTP) in Austria. CEGH is a subsidiary of OMV Gas & Power (65%), Wiener Boerse (20%) and Eustream (15%). In 2015, CEGH achieved a nominated volume of 478 TWh of natural gas at the CEGH-VTP. For more information: www.cegh.at

Powernext is a regulated market operating under AMF supervision. Powernext manages the natural gas activities of the EEX Group under the PEGAS brand throughout Europe, and operates the National Registry for electricity guarantees of origin in France. For more information: www.powernext.com

PEGAS is the central gas trading platform of EEX Group operated by Powernext. PEGAS provides its members with access to all products on one single platform and allows them to trade natural gas contracts in the Austrian, Belgian, Danish, Dutch, French, German, Italian and UK market areas. The product range of PEGAS covers spot and derivatives contracts for the major European gas hubs as well as trading in location spread products between these market areas. This setup enables market harmonisation and forms the preferred pan-European natural gas market.

For more information: www.pegas-trading.com



Powernext SA
Dr. Jan Richter
Head of Regulatory Affairs &
Communications
Phone: +33 (0) 1 73 03 96 00
E-mail: press@powernext.com
www.powernext.com



Central European Gas Hub AG
Roland Wolk
Head of Marketing & Sales
Phone: +43 1 2702700 - 28508
E-Mail: roland.wolk@gashub.at
www.cegh.at



PRESSEMITTEILUNG

PEGAS: Erfolgreiche Migration der österreichischen CEGH-Gaskontrakte

Wien, Paris, Leipzig, 1. Dezember 2016 – Powernext SA und die österreichische Central European Gas Hub AG (CEGH) haben die Spot- und Futureskontrakte der CEGH Gas Exchange erfolgreich auf die paneuropäische PEGAS-Plattform überführt, die dem Regelwerk der Powernext unterliegt. Die Migration bildet den Abschluss der Umsetzungsphase der am 20. Juni 2016 bekanntgegebenen Kooperation.

Im Rahmen der Kooperation sind seit heute 08:00 MEZ alle CEGH Spot- und Futuresprodukte für den österreichischen Gasmarkt, einschließlich der für den österreichischen Regelenenergiemarkt verwendeten Produkte, auf PEGAS handelbar. Des Weiteren sind auch Spread-Produkte zu den Marktgebieten TTF, NCG, GASPOOL und PSV sowie Trade Registration Services für die CEGH-Futures verfügbar.

Die österreichischen Regelenenergiebestimmungen bleiben auch als Bestandteil des PEGAS-Angebots gültig. Der Betrieb des Virtuellen Handelspunktes (VHP) in Österreich ist nicht betroffen und liegt auch weiterhin in der Verantwortung der CEGH AG.

Die Migration beinhaltet die erfolgreiche Migration aller 96 CEGH-Mitglieder zur Powernext, die nunmehr 231 Mitglieder in insgesamt acht europäischen Märkten zählt. Das Team der CEGH Gas Exchange wird auch weiterhin der zentrale Ansprechpartner für die CEGH-Kunden an PEGAS bleiben, während die Mitarbeiter nun zusätzlich zum Wachstum und zur Entwicklung der Marke PEGAS in Osteuropa beitragen.

Gottfried Steiner, CEO der Central European Gas Hub AG, erklärt dazu: „Wir haben heute die PEGAS CEGH-Produkte erfolgreich eingeführt. Unsere Kunden werden von dieser Kooperation – insbesondere aufgrund der Spread-Produkte, die wir nunmehr anbieten können – erheblich profitieren. Außerdem wird die Umsetzung dieser Kooperation die Liquidität auf den österreichischen Märkten weiter erhöhen.“



Egbert Laege, CEO der Powernext, fügt hinzu: “Die Ergänzung der österreichischen Produkte stärkt die Position der PEGAS als paneuropäische Plattform der ersten Wahl. Die gemeinsame Entwicklung der österreichischen sowie mittel- und osteuropäischen Gasmärkte hat für die Powernext eine hohe Priorität und wir freuen uns, diese Aufgabe gemeinsam mit der CEGH angehen zu können.“

Central European Gas Hub AG (CEGH) betreibt in Österreich eine Gashandelsplattform für internationale Gashändler mit dem CEGH OTC Markt. Die Produkte der Gasbörse für den österreichischen Markt werden auf der PEGAS-Plattform in Zusammenarbeit zwischen der CEGH und Powernext angeboten. Überdies bietet CEGH seinen Kunden auch die CEGH Czech Gas Exchange in Kooperation mit PXE an. CEGH ist der Betreiber des Virtuellen Handelspunktes (VHP) in Österreich und eine Tochter von OMV Gas & Power (65%), Wiener Börse (20%) und der slowakischen Eustream (15%). Im Jahr 2015 wurden am CEGH-VHP 478 TWh Erdgas nominiert. Weitere Informationen unter: www.cegh.at

Powernext ist ein regulierter Markt unter Aufsicht der AMF. Powernext steuert die Gasaktivitäten der EEX-Gruppe unter der Marke PEGAS innerhalb Europas und betreibt das nationale Register für Herkunftsnachweise in Frankreich. Weitere Informationen unter: www.powernext.com

PEGAS ist der zentrale, durch Powernext betriebene Gasmarkt der EEX-Gruppe. Über PEGAS erhalten Kunden Zugang zu allen Produkten auf einer einzigen Handelsplattform und können Erdgaskontrakte für die österreichischen, belgischen, dänischen, niederländischen, französischen, deutschen, italienischen und britischen Marktgebiete handeln. Die PEGAS-Produktpalette umfasst Spot- und Terminkontrakte für alle großen europäischen Gashubs sowie den Handel mit Location Spreads zwischen diesen Marktgebieten. Diese Struktur ermöglicht die Marktharmonisierung und bildet den führenden paneuropäischen Erdgasmarkt. Weitere Informationen: www.pegas-trading.com



Powernext SA

Dr. Jan Richter
Head of Regulatory Affairs &
Communications
Tel.: +33 (0) 1 73 03 96 00
E-Mail: press@powernext.com
www.powernext.com



Central European Gas Hub AG

Roland Wolk
Head of Marketing & Sales
Tel.: +43 1 2702700 - 28508
E-Mail: roland.wolk@gashub.at
www.cegh.at

